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 )فعل(  اه ترجمهايستگ    

  ساده منفي ماضي                                                                                                                                                                                                

        ننوشيديد: ما شرَبتم           فعل ماضي        

  ننوشيد: لم يشرب         فعل مضارع مجزوم      

............................................................................................................................................................................................................................................................................اگر لم بر سر مضارع ديده شد

.......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

.............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

 

 

  ماضي ساده                                                                                                                                                                                                                                        

 رفت                                 شرَبت رفت                                 شرَبت رفت                                 شرَبت نوشيدم                                          نظََرتمنوشيدم                                          نظََرتمنوشيدم                                          نظََرتمنوشيدم                                          نظََرتم: : : : رفت                                 شرَبت
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تهيه و تنظيم  

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                                                                                                                                                                

فعل ماضي        + ما )  )  )  )  الفالفالفالف    

فعل مضارع مجزوم      + لم) ب     

اگر لم بر سر مضارع ديده شد 

..........................................................................................................................................................................................

.........................................................................................................................................................................................................................

                                                                                                                                                                                                                                        

             بذه بذه بذه بذه : : : : رفت                                 شرَبت رفت                                 شرَبت رفت                                 شرَبت رفت                                 شرَبت
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  سة   أن يتَعلَّم في المدر

  أن يتعَلَّم في المدرسة   

 أن يتَعلَّم في المدرسة   

.........................................................................................................................................................................

.............................................................................................................................

.........................................................................................................................................................................
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  استمراري ماضي                                                                                                                                                                                                    

  ماضي ساده+ همي / مي                                             

  مي نوشت: كان يكتب 

     نمي ديدم: رُ ما كنت أنظُ 

     نمي ديدم  :لم اَكن أنظُرُ فعل مضارع  + » 

   نمي ديدم: كنت لا أنظرُ فعل مضارع 

أن يتَعلَّم في المدر يستطيعالتلميذ  ما كان – 1                                                                

أن يتعَلَّم في المدرسة    يستطيع التلميذ لم يكن – 2         در مدرسه ياد بگيرد

أن يتَعلَّم في المدرسة    كان لا يستطيعالتلميذ   – 3                                                                

                                            

.............................................................................................................................

.........................................................................................................................................................................

.............................................................................................................................

.............................................................................................................................

.......................................................................................................................
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فعل مضارع  + كان      ::::مثبت مثبت مثبت مثبت 

    1 –   

             2 -   

        

        :  :  :  :  منفي منفي منفي منفي     

فعل مضارع  +كان + ما  – 1

» كان«مضارع مجزوم +لم  – 2

فعل مضارع + لا + ماضي كان  – 3

                                                                

در مدرسه ياد بگيرد نمي توانستدانش آموز 

                                                                

                                                                       

.............................................................................................................................

............................................

.............................................................................................................................

.............................................................................................................................

.................................................
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  ليقن ماضي                                                                                                                                                                                                

        )اند/ايد/ايم/است/اي /ام+ صفت مفعولي 

        يافته است: قد وجد                  فعل ماضي

       بنرفته است: ما قد ذَه  

  نرفته است هنوز/ نرفته است   لما يذهب     

  ننوشيده است: لم يشرب   

 

 

 

 

تهيه و تنظيم  

  

  

         

  

  

  

  

  

  

  

   

   

  

      

   

  

   

    

  

                                                                                                                                                                                                

صفت مفعولي (                              

فعل ماضي+ قد : مثبت ) الفالفالفالف    

  منفي ))))بببب      

فعل ماضي    + قد + ما  

فعل مضارع مجزوم     + لما  

فعل مضارع مجزوم  + لم 

                1  -   

  – 2     كلمه  قد           

                          3  -   

         

                     

   – 1     لماكلمه           

                         2 -    
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        )بودند

  نرفته بود
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  بعيد ماضي                                                                                                                                                                                        

بودند/ بوديد /بوديم /بود/بودي/بودم + صفت مفعولي 

                 دجيافته بود: كان قد و  

  نرفته بود: ما كان قد ذهَب         فعل ماضي  

نرفته بود :لم يكن قد ذهب فعل ماضي  +  قد +» 

 

 

 

  مضارع اخباري                                                   

        )ند /يد/يم/د/ي/م+ بن مضارع +  مي(                                       

         ......................................  

  .......................................  

   .......................................  

 

 

 

تهيه و تنظيم  

  

  

     

                   

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                                                                                                                                                                                        

صفت مفعولي (                              

  :مثبت ) الفالفالفالف    

        فعل ماضي+  قد +كان 

  منفي ))))بببب      

فعل ماضي  +  قد+ كان +ما   -  1

» كان«مضارع مجزوم +لم  – 2

            1  -   

                     2 –  

                    3 -   

         

                                                 

                                    

  :مثبت ) الفالفالفالف    

   ........................................

  منفي ))))بببب      

1  -    ....................................... 

2 –  .......................................  
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  امر مخاطب                                                 

  : رع ساخته ميشود و نحوه تشكيل آن بدين شرح است اين نوع امر از مخاطب مضا

  را از ابتداي فعل حذف مي كنيم حال دو صورت قابل تصور است» ت « حرف مضارعه  – 1

  آوردن همزه امر ضروري است                     اولين حرف باقي مانده داراي ساكن است) الف          

   اذهبونَ            بونَ  ذهْ           تَذهْبونَ   : مانند 

  نيازي به همزه امر نيست                   اولين حرف باقي مانده داراي حركت غير ساكن است  ) ب

  نيازي به همزه امر نيست                   اولين حرف باقي مانده داراي حركت غير ساكن است  ) ب

  آخر فعل را مجزوم مي كنيم – 2

      إذهبوا             اذهبونَ               ذهْبونَ                تَذْهبونَ    

         ثَبتوا            ثبَتونَ                 تُثَبتونَ   

  .اعراب همزه امر ب اساس عين الفعل تعيين مي شود                                  

  

   

  

  فعل نهي                                                   

  :مضارع مجزوم غائب و متكلم + لا  – 1                             

  مضارع مجزوم       + لا  

  :مضارع مجزوم مخاطب+ لا  - 2                              
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  مضارع منصوب

.  

فـــــــــــــرزاد قـــــــنـــبــــــري: تهيه و تنظيم 

6 

  1مضارع التزامي                                                    

  مضارع منصوب                                                            

مضارع منصوب+ لـِ /لكي/ حتيّ / كي / أن( ناصبه  حروف

  مضارع التزامي+ براي اينكه / كه / تا اينكه / تا                                           

:  بالاخبار السارة 
..............................................................................................................................................................................

  2مضارع التزامي                    

  امر) لـ (مضارع مجزوم با لام                                                            

ِـ                                                                 مضارع مجزوم+ ل

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                    

                                                                

حروف                                      

                                          

 لكي ارجعهم أرسلوني اليك انَّ  
.............................................................................................................................

  

                                                    

                                                           

                                                             

   
    1 –   

  

    2 –   

  

     3  -   
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  )  ماضي يا مضارع

  مضارع اخباري 

........................... .................................  

.............................................................................  

................................................................................                

......................................................................................................... :..........................................  

........................................................................................................................... :..............................  
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  3مضارع التزامي                                           

  اسلوب شرط                                                                    

ماضي يا مضارع(جواب شرط ) + ماضي يا مضارع( فعل شرط + ادوات شرط 

مضارع اخباري + مضارع التزامي ...+ اذ و /اذا/لو/متي/أينما

...........................:................................................................من ينظر الي حياة النمّلة يشاهد عجائب كثيرة 

...........................................................................................:الادب ما نَدم 

................................................................................: .........................................إن نُقصر في أداء واجباتنا فلن ننجح في حياتنا 

  4مضارع التزامي                                                    

  حروف مشبهة بالفعل                                                                

  مضارع مرفوع)  + لعلّ/ليت ( حروف مشبهة بالفعل                                           

......................................................................................................... :

........................................................................................................................... :

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                    

                                                                    

ادوات شرط                          

أينما/ما/من/إن                        

من ينظر الي حياة النمّلة يشاهد عجائب كثيرة ) 1مثال 

الادب ما نَدم  من جهد في) 2مثال 

إن نُقصر في أداء واجباتنا فلن ننجح في حياتنا ) 3مثال 

   
    1 –   

    2 –   

     3  -   

                                                    

                                                 

                                           

: .........................................................................................................لعلّ ذا حاجة يطلب مساعدة   

: ...........................................................................................................................ليت الامان يستقرّ في العالم
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                                    :3:  
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  مستقبل                                   

  )خواه(                                                                                       

  فعل مضارع + سوف 

  : فعل مضارع منصوب  + 

                              2                                    :

  :         فعل مضارع + فعل ماضي ليس 

                                   :2  :  

                                                                   فعل از نظر لازم و متعدي                              

  معلوم و مجهولفعل از نظر                                                  

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                               

                                                       

سوف / سـَ         مثبت  –1

+ لن : الف   منفي   – 2

                            1      :                              

فعل ماضي ليس ) ب                             

                              1                                   :

  
1  -    

2  -   

 

 

                                                 

  : فعل لازم 

  :فعل متعدي

  
                                                 

  : فعل معلوم 

  :فعل مجهول 

  

  

  

  



 فـــــــــــــرزاد قـــــــنـــبــــــري: تهيه و تنظيم  

9 

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

        

        

        

        

        

                                                 

   

  .اسمي است منصوب كه فعلِ فاعل بر آن واقع ميشود و غالباً در جواب چه كسي را ؟ و چه چيزي را ؟   مي آيد : تعريف مفعول به 

        : : : : حالت هاي مفعول به حالت هاي مفعول به حالت هاي مفعول به حالت هاي مفعول به 

  اسم ظاهر )  1

  .وب كه  بعد از فعل متعدي جهت تكميل معناي فعل مي آيد منظور اسمي است منص 

  ..............................................   حقاً****يقولُ المومنُ :  مانند  

  اسمي منصوب بعد از فعل متعدي –مفعول به و منصوب  به اعراب ظاهري اصلي  فتحه   ****                               

  منصوبي ضمير متصل )   2

  .باشد ، ضمير نقش مفعول دارد و محلاً منصوب )    نانانانا ي ،ي ،ي ،ي ،/ / / / ك ، كمُا ، كُنَّ ك ، كمُا ، كُنَّ ك ، كمُا ، كُنَّ ك ، كمُا ، كُنَّ / / / / ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم / / / / ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ / / / / ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  +  +  +  +  فعل  فعل  فعل  فعل  ( هر گاه 

  

  ..........................  شدةٍبِ *ييضْربِن                    ................................      في البيت      ****هرأيتَ:  مانند 

  ضمير متصل منصوب و مفعول و محلاً منصوب       ****ضمير متصل منصوب و مفعول و محلاً منصوب                       ****          

  ضمير منفصل منصوب) 3

  ))))ي ، نا ي ، نا ي ، نا ي ، نا / / / /     ك ، كمُا ، كُنَّك ، كمُا ، كُنَّك ، كمُا ، كُنَّك ، كمُا ، كُنَّ/ / / / ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم ك ، كمُا ، كُم / / / / ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ ها ،هما ، هنَّ / / / / ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  ه ، هما ، هم  +  اياايااياايا(  هرگاه 

                                                               نَعبد إياك: *مانند 

  ضمير منفصل منصوب و مفعول و محلاً منصوب ****           

            

  

  

 فعل متعدي و مفعول به  
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  ضمير منفصل منصوب ، مفعول و محلاً منصوب

  :مانند .  بيايد اين كلمات نقش مفعول به خواهند داشت 

(       ) وجد (        )جعلَ (        ) اتَّخَذَ (         ) أذاقَ 

    (         )ذوَقَ (        ) ألبْس (         )   رزقَ  

.................................................................................................................   

كلمه اي كه معناي متمم ميدهد بدون اينكه  به عبارت ديگر 

                                                                       جنگندجنگندجنگندجنگند

  مفعول به و منصوب به اعراب ظاهري اصلي فتحه

  مجرور به حرف جر و مجرور به اعراب ظاهري اصلي كسره  

)   بالا برد............ (صعد بـ )  بالا رفت( صعد)  آورد

  )جستجوكرد(بحث عن ) بدست آورد( حصل علي 
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                        »ات ـكـن  «                                                

                                                                                      

  در سه حالت  مفعول قبل از فاعل مي آيد 

  .هرگاه مفعول ، ضمير متصل منصوبي باشد و فاعل اسم ظاهر 

  و مفعول و محلاً منصوب   ضمير متصل منصوب

  .هر گاه در جمله ضمير منفصل منصوبي قرار گيرد اصولاً مفعول به است 

ضمير منفصل منصوب ، مفعول و محلاً منصوب*                 .  ............................

بيايد اين كلمات نقش مفعول به خواهند داشت ) چه چيزي : چه كسي و ما: من 

  مفعول به و منصوب محلاً

أذاقَ )        (  أعطيَ )   (      وهب )  (       علَّم : برخي افعال دو مفعول ميگيرند كه عبارتند از 

  (         ) بسح (         ) عاستوَد (        ) عقَ  (        ) أودزر

.........................................................................................................................................الشهادةِ  حب*هنَّ 

به عبارت ديگر . ترجمه ميگردد ..) از ، به ، با و ( بلكه بصورت متمم نميدهد 

  .قبل از آن حرف جري آمده باشد مفعول به است 

جنگندجنگندجنگندجنگند    ميميميمي    با كفاربا كفاربا كفاربا كفارمومنان مومنان مومنان مومنان      لكفارا*يقاتلُ المومنُ /         رسيدرسيدرسيدرسيد

مفعول به و منصوب به اعراب ظاهري اصلي فتحه* مفعول به و منصوب به اعراب ظاهري اصلي فتحه                  

مجرور به حرف جر و مجرور به اعراب ظاهري اصلي كسره  *                         رسيدرسيدرسيدرسيد

آورد....... ( جاء بـ ) : آمد( جاء فعل لازم به متعدي تبديل مي شود

حصل علي ) احساس كرد( شعر بـ )فرود آورد........ ( نَزَلَ بـ ) فرود آمد

تهيه و تنظيم  

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

        

                                                

                                                     

در سه حالت  مفعول قبل از فاعل مي آيد :    1نكته  

هرگاه مفعول ، ضمير متصل منصوبي باشد و فاعل اسم ظاهر ) الف 

ضمير متصل منصوب*                  سعيد    *هعرَف:  مانند 

هر گاه در جمله ضمير منفصل منصوبي قرار گيرد اصولاً مفعول به است ) ب

............................نَعبد    اياك:  *مانند 

  اسم استفهام) ج

من ( هام اگر قبل ازفعل متعدي، اسمهاي استف

مفعول به و منصوب محلاً........................... * من رأيت ؟   *

برخي افعال دو مفعول ميگيرند كه عبارتند از  – 2نكته 

   َآتي (       ) أقرض (         ) يمس  (         )

هنَّ اولاد* ألاُمهات المومنات يعلِّمنَ: مانند 

نميدهد   راگاهي مفعول به معناي   - 4نكته 

قبل از آن حرف جري آمده باشد مفعول به است 

رسيدرسيدرسيدرسيد    به خانهبه خانهبه خانهبه خانهمرد مرد مرد مرد    المنزلَ*بلغََ الرجلُ : مانند 

مفعول به و منصوب به اعراب ظاهري اصلي فتحه                  * 

رسيدرسيدرسيدرسيد    به خانهبه خانهبه خانهبه خانهمرد مرد مرد مرد     لمنزلِبا*بلغََ الرَجلُ     

فعل لازم به متعدي تبديل مي شود حرف جرگاهي با آوردن  – 5نكته      

 برفت( ذَه : ( بـ بذَه)......فرود آمد (نزََلَ ) برد
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  توضيحات                                           حروف زائد  أمر     ) باب( مصدر   مضارع  ضيما     

  أفْعلَ

.................  

  يفعْلُ

................  

  إفْعاال

....................  

  أفْعلْ

.............  

  – ١  همزه

٢  -   

  فَعلَ

.................  

  يفعَلُ

.................  

  تَفعيل

....................  

  فَعلْ

.............  

  – ١  تشديد

٢  -   

  فاعلَ  

..............  

  يفاعلُ

...............  

  مفاعلة

...............  

  فاعل

...........  

  – ١  همزه

٢  -   

  تَفعَلَ  

...............  

  يتَفعَلُ

................  

  تَفعَل

..................  

  تَفعَل

.............  

  – ١  ت  تشديد

٢  -  

  تَفاعلَ  

.................  

  يتَفاعلُ

.................  

  تَفاعل

....................  

  تَفاعلْ

.............  

  – ١  ت همزه

٢  -  

  إنفعَلَ     

.................  

  ينْفعَلُ

.................  

  إنفعال

..................  

  إنفَْعلْ

...........  

  – ١  همزه  ن

٢  -  

  إفتعَلَ  

.................  

  يفتعَلُ

.................  

  إفتعال

...................  

  إفتعَلْ

............  

  – ١  همزه  ت

٢  -  

  إستفَعلَ

.................  

  يستَفعْلُ  

................  

  إستفعال

...................  

  إستفَعلْ

...........  

  – ١  ت -همزه س

٢  -  
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  الصخرةالصعبة   في  ثقباًكيف تحدث 

  ايجاد مي كند سوراخي صخره ي سختچگونه در 

  .بلند كرد يك دسترا با  نردباني

  شادي: فرَح : مانند . علامت نكره نيست
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  ترجمه در معرفه و نكره                                                    

                                         

  ي در انتهاي ترجمه - 1    

كيف تحدث  و انظري قطرات الماءتعلمّي الاستقامة من    

چگونه در  بياموز و بنگر كه قطرات آباستقامت را از     

  يك ، يكي در ابتداي ترجمه  -2 

                                         سلَّماًرفع الرجل القوي نردبانيمرد نيرومند            بيد

  

علامت نكره نيست ياستفاده مي شود كه اين ي در ترجمه مصادر گاهي از 

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                    

  

  :انواع معرفه 

  

  

                                      : نكره 

         

      

                                          

                                         

    در ترجمه اسم هاي نكره از

                 

                                          

                                        

  

                                   

                           

در ترجمه مصادر گاهي از        
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  الّذي ، الّتي ، الذين ، اللّاتي ، اللّذان ،اللذين ، اللّتان ، اللّتين

  ترجمه ميشود

  

 ...............................................................  

توجه به اين نكته كه قبل از اسم موصول  ويرگول نباشد مهم است، چرا كه در اين صورت موصول مفرد به 

                                                           .مي باشد............ 

..................  

.............................................................................................  

........................................................ .  

  .ترجمه مي شود» 
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  ترجمه اسم موصول                                                    

الّذي ، الّتي ، الذين ، اللّاتي ، اللّذان ،اللذين ، اللّتان ، اللّتين: موصول خاص 

  )كسي كه ، كساني كه ( من : موصول عام 

  )چيزي كه ف چيز هايي كه( ما           

        

ترجمه ميشود ي اسم داراي ال به  به همراه -  1                                                               

  ترجمه ميشود كه اسم موصول -  2اسم موصول خاص                    

............................................................... يعمل ينجح في الحياة  الّذي الطالب                                                              

توجه به اين نكته كه قبل از اسم موصول  ويرگول نباشد مهم است، چرا كه در اين صورت موصول مفرد به 

............ .................................و موصول مثني و جمع به معناي 

...............................................................................................

  .مي باشد» كساني كه/ كسي كه « اسم موصول در ابتداي جمله به معناي 

.............................................................................................

. ........................................................ده مي كنيمبراي جمع غير عاقل از موصول مفرد مونث استفا

» كساني كه/ كسي كه « بيايد بصورت » من « اگر بعد از اسم داراي ال موصول عام 

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                    

  

          

موصول خاص  - 1                        

موصول عام   - 2انواع موصول         

                                                  

                                               

                                                               

اسم موصول خاص                     +اسم داراي ال

                                            

توجه به اين نكته كه قبل از اسم موصول  ويرگول نباشد مهم است، چرا كه در اين صورت موصول مفرد به  -  1     

و موصول مثني و جمع به معناي ...... ............................معناي 

 وينجح جتهدالعاقل ، الّذي ي.............................................................................

اسم موصول در ابتداي جمله به معناي  – 2

.............................................................................................الذين يجاهدونَ في سبيل االله 

براي جمع غير عاقل از موصول مفرد مونث استفا – 3

اگر بعد از اسم داراي ال موصول عام  – 4
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  .و  بالعكس اگر پس از اسم اشاره مثني يا جمع اسم داراي ال بيايد اسم اشاره بصورت مفرد ترجمه ميشود

  

.................................................................. 
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  اسم اشاره                                                    

  اين                به مفرد مذكر نزديك         

  اين  فرد مونث دور                   

  آن      مذكر دور                 

  آن          دور            براي اشاره به مفرد مونث 

  اين دو ، آن دو            براي اشاره به مثني مذكر دور و نزديك

  اين دو ، آن دو            براي اشاره به مثني مذكر دور و نزديك

  اين دو ، آن دو          به مثني مونث دور و نزديك  

  اين دو ، آن دو           براي اشاره به مثني مونث دور و نزديك

  اينها                        براي اشاره به جمع نزديك

  آنها                              براي اشاره به جمع دور

  جزء اسم هاي اشاره هستند................................. و هناك 

اگر پس از اسم اشاره مثني يا جمع اسم داراي ال بيايد اسم اشاره بصورت مفرد ترجمه ميشود

هؤلاء طلاّب                                               

  . هنا و هناك گاهي به معناي وجود داشتن ميباشد

  .هولاء و اولئك براي جمع عاقل به كار ميرود و جنسيت مهم نيست

  .استفاده ميشودبراي جمع غير عاقل از اشاره مفرد مونث 

..................................................................صادقٌ  ذلك المعلم ، .محل قرارگيري ويرگول در اسم هاي اشاره مهم است

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                    
  

به مفرد مذكر نزديك          براي اشاره        هذا     

فرد مونث دور                   براي اشاره به م       هذه             

 براي اشاره به مفرد       ذلك            

براي اشاره به مفرد مونث        تلك          

براي اشاره به مثني مذكر دور و نزديك     هذان          

براي اشاره به مثني مذكر دور و نزديك      هذينِ        

به مثني مونث دور و نزديك   براي اشاره      هاتانِ        

براي اشاره به مثني مونث دور و نزديك       هاتينِ       

براي اشاره به جمع نزديك          هؤلاء        

براي اشاره به جمع دور          اولئك     

  

و هناك .................  ............هنا  - 1

اگر پس از اسم اشاره مثني يا جمع اسم داراي ال بيايد اسم اشاره بصورت مفرد ترجمه ميشود  - 2

 هؤلاء الطلاّب                        

هنا و هناك گاهي به معناي وجود داشتن ميباشد – 3

هولاء و اولئك براي جمع عاقل به كار ميرود و جنسيت مهم نيست – 4

براي جمع غير عاقل از اشاره مفرد مونث  – 5

محل قرارگيري ويرگول در اسم هاي اشاره مهم است – 6
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  ضماير                                                         

  ضماير متصل مرفوعي

  ضماير متصل منصوبي

  ضماير متصل مجروري

  ضماير منفصل مرفوعي

  ضماير منفصل منصوبي

  .ترجمه نمود خود ، خويشضماير متصل را ميتوان بصورت  

 

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                              

ضماير متصل مرفوعي) الف

  

ضماير متصل منصوبي )ب

  

ضماير متصل مجروري  )ج

  

ضماير منفصل مرفوعي)  د

  

ضماير منفصل منصوبي) ه
  

  

ضماير متصل را ميتوان بصورت   - 1 

 :  نانحوه ترجمه ضمير  – 2
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  جمله اسميه                                                        

  ................................................................................................................ در ترجمه جمله اسميه اي كه فعل در آن وجود ندارد

 .توجه داشته باشيم  است ضمناً به كلمه ربطي

  كلترجمه كلمه                                                         

  ره                درفم مسا – 1                 

  همه  عمج مسا – 2            ++++    للللــــــــــــكككك

 زا كي ره   » نم « رج فرح – 3                

 

 

  يدحأ و دحأترجمه كلمه                                                    

  ...................................... : نيرضاحلا دحا              ركذم يارب رورجم مسا + دحأ -  1

 ..................................... : تاذيملتلا يدحا         ثنوم يارب رورجم مسا + يدحأ – 2

  » ... زا يدادعت «  ترابع                                                   

  ... ذيملاتلا نم ددع -  1 

  ... مهضعب ذُيملاتلا – 2

3 – عمج هملك + نم + تاناحتملاا يف اوحجن نم ذيملاتلا نم                   ... نم  
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.............  

............  
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  » ضعب ... ضعب «  ترابع                                  

   رگيدمه ، رگي

...............................................................................

  تيكلام موهفم اب يترابع                                  

  ....................................... كدنع امب قف

  ...................................... نِيتحفص ب

 ميللما لا » كاًبهذ لاًاقثم ك ..................................

  ليضفت مسا                                      

  

  

             

تهيه و تنظيم  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                

يدكي                    ضعب + ضعب

.......... : اًضعب ذيملاتلا ضعب دهاش

  

                                                

فنا                   مسا + دنع – 1 

باتكل مسا + ِـل – 2

 « لعف ياه هغيص زا هدافتسا -   3

  

 

                                                

   : ليضفت مسا

  

   : رش و ريخ هملك -  1 

                     همجرت هوحن  -  2

                                         

           اه بيع و اه گنر – 3  
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  هغلابم مسا / ةهبشم تفص / لوعفم و لعاف مسا                                   

   : لعاف مسا

   

   

                                       : لوعفم مسا 

                        

  

   : ةهبشم تفص

  

  

   : هغلابم مسا

  


